
 
 

 

 

PLZEŇSKÝ KRAJ  

Zápis z Komise Rady Plzeňského kraje pro otevřený kraj  

 

 

 

Přítomni 
Jan Honomichl, Jan Mráz, Jan Jakub Ptáček, Martin Barták, Andrej Červený, 
Daniel Impseil, Stanislav Šec, Karel Ernest, Jaroslav Duspiva, Vítězslav 
Blažek, Jakub Kurc, Miloš Chroust 

  
Omluveni Miroslav Hlaváč,  Václav Špíral, Marcela Martínková, 

  

  

 

 

Program: 
 

1. Zahájení 
2. Vystoupení hosta – Ing. Jiří Heran, ředitel Centrální nákupu, příspěvková organizace  
3. Různé, diskuse 
4. Závěr 

 

     1.  Zahájení 
 

Komisi zahájil předseda komise a přivítal přítomné. Seznámil členy s programem jednání 

a představil hosta pana Ing. Jiřího Herana, ředitele Centrálního nákupu, p.o. Plzeňského 

kraje. 

 

2. Vystoupení hosta – Ing. Jiřího Herana, ředitele Centrálního nákupu, p.o. Plzeňského 

kraje. 

 

 
Předseda komise předal slovo panu Heranovi. Centrální nákup je organizace pro centrální 

zakázky a administraci pro příspěvkové organizace PK. Organizace jsou zadavateli a CN je 

administrátor. CN zpracovává zakázky s ohledem na požadavky zadavatele, platnou 

legislativu a směrnici PK k zadávání veřejných zakázek. Centrální nákup, příspěvková 

organizace byl zřízen Plzeňským krajem především za účelem centralizovaného zadávání 

veřejných zakázek a zastoupení zadavatele v zadávacím řízení.  

Číslo zasedání 5 
Datum konání          12. 9. 2017 

  
Zapisovatel        Zapsala: Renata Flimelová 
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Cíle CN jsou: 

 

• transparentní a nediskriminační proces zadávání veřejných zakázek 

• finanční úspora při zadávání veřejných zakázek 

• zavedení elektronizace a moderních přístupů  

• vysoká kvalita a odbornost  

Za dobu svého působení ušetřil Plzeňskému kraji částku v řádu stamilionů korun. Toto 

číslo je podložené a dá se ověřit aktuálními cenami na trhu obvyklými a skutečnými 

zrealizovanými nákupy. Vzhledem k tomu, že se mohou nákupy uskutečňovat hromadně 

pro několik organizací, dostane se cena zakázky na mnohem nižší cenu. 

Zakázky jsou podlimitní do 400 tis. Kč a nadlimitní nad 400 tis. Kč, nebo tzv. z volné ruky, 

které si mohou organizace zadávat sami. 

Oslovují se alespoň tři dodavatelé. 

Ing. Blažek dotaz: Spolupracuje CN s Výborem pro veřejné zakázky? 

Ano, spolupracuje. Týká se to většinou nadlimitních zakázek, ale v některých případech i 

podlimitních. Na nejbližší jednání výboru se pak zve jak zadavatel, tak i dodavatel. 

Flimelová dotaz: Je cena rozhodující kritérium? 

Ne, není. Může se využít tzv. ekonomické výhodnosti, kde se přihlíží k ekonomické 

výhodnosti například v dlouhodobějším časovém horizontu a následným úsporám. 

Bohužel toto kritérium se velmi složitě prokazuje, a proto ho příliš zadavatel nevyužívá. Ve 

státní správě se bohužel dostatečně dobře dlouhodobě neplánuje, primárně se vychází z 

daného rozpočtu na konkrétní rok a tomu se přizpůsobují možnosti. Zakázka se nevybírá 

většinou nejlevnější, ale ani nejdražší. 

Ing. Blažek dotaz: Ty co neuspěli, podávají námitky? 

Z pohledu ÚHOS (úřad pro ochranu hospodářské soutěže) je CN v pořádku a námitek není 

mnoho. Také záleží, jaká je celková hospodářská situace na trhu v rámci celé ČR. 

Ing. Mráz dotaz: Kolik CN ušetřil a dá se to nějak doložit? 

CN ušetřil několik set milionů Kč. Doložit se to dá pravidelnými průzkumy trhu a také 

v souladu se zákonem o ceně předpokládané hodnoty. 
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Ing. Mráz: Ale mohou i příspěvkové organizace sami ušetřit..? 

Ano, samozřejmě, že mohli. Ale museli by mít specialisty, sledovat zákony, je to velmi 

složitá problematika. Lepší je pro ně zadat to CN a CN se snaží vysoutěžit centrálně co 

největší objem, pak se cena dostane dolů. Organizace se naopak snaží na CN hrnout i menší 

zakázky, protože CN má mnohem větší možnosti a nástroje. 

Ing. Mráz: Setkali jste se s tím, dodavatelé odmítají veřejné zakázky menšího rozsahu kvůli 

složité administraci, kterou veřejná správa vyžaduje? 

Ne, není to pro ně složité. U větších zakázek už je to složitější, ideální je, pokud zadavatel 

ví přesně, co chce. V opačném případě je administrace dokumentace složitější, ale i to se 

dá zvládnout. Dodavatelé už jsou z praxe naučení, ví, že směrem ke státní správě se to jinak 

dělat nedá. 

Bc. Honomichl dotaz: Kolik máte zaměstnanců a kolik zakázek cca měsíčně děláte?  

V současné době má CN 12 zaměstnanců, kteří se věnují pouze zakázkám. Je problém 

sehnat člověka, který by tuto problematiku ovládal. Pokud člověka máme, zaučíme si ho, 

stává se, že si ho přetáhne konkurence. Počet zakázek je v průběhu roku různý, např. 

s ohledem na různé evropské dotace. Ale většinou je to 3 až 12 zakázek. 

Ing. Mráz: Hodnotící kritéria v souvislosti se změnami zákona? K čemu se přiklonit, aby se 

peníze daňových poplatníků využili co nejlépe? 

To není lehká otázka, používá se více kritérií, ekonomická výhodnost už si vyžaduje 

specialistu, který určí, za jak dlouho se cena vrátí i když je počáteční cena vyšší. Poměr cena 

a kvalita v %. Zákon je v účinnosti zhruba rok, musí se s tím ještě pracovat a je co zlepšovat. 

Ing. Blažek: Veřejná správa má také problém s veřejnými zakázkami, protože je to velké 

politikum..proč to nebylo levnější a atd. 

Peníze jsou k dispozici, ale musí se umět utratit, priority si určují politici sami. PK má nějaký 

rozpočet a s ním musí hospodařit. 

Bc. Honomichl: Je jistě dobře, že kraj má takovou organizaci, která všem ulehčuje práci a 

šetří peníze. 

Ing. Šec: Může se stát, že zadání od zadavatele je navádějící, nebo směrující ke konkrétní 

firmě...? 

To je velmi ošidné a problém může nastat klidně až po letech. Je to problém. 
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Více informací na: http://www.cnpk.cz/organizace     

                                  http://www.ezak.cz/ 

 

3. Závěr 
 

 

Předseda komise poděkoval všem za účast. Poděkoval Ing. Heranovi za jeho návštěvu a 

ukončil jednání. 

 

Další jednání KOK se uskuteční 31. 10. 2017 

 

 

 
 
 
 
 
           Bc. Renata Flimelová v.r.           Bc. Jan Honomichl v.r.  
 
               
 zapisovatel  předseda komise 

http://www.cnpk.cz/organizace
http://www.ezak.cz/

